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Reden informatieverstrekking actieve informatie van het college 
 
Collegebesluit 
Het college besluit de raad actief te informeren over de stand van zaken ziekenhuis en 
gezondheidslandschap. 
 
Toelichting/achtergrond 
Op 30 november 2023 bent u geïnformeerd over de toekomst van de streekziekenhuizen Antonius en 
Tjongerschans. Tijdens die avond heeft wethouder Poelman toegezegd u op de hoogte te houden 
van de ontwikkelingen rondom het ziekenhuis en het gezondheidslandschap.  
 
FrIZA (Fries Integraal Zorgakkoord) 
Brief aan bestuurders Friese Ziekenhuizen en zorgverzekeraars over de toekomst van zorg 
Naar aanleiding van een presentatie van het onderzoek naar Toekomstbestendige ziekenhuiszorg 
heeft wethouder Poelman samen met de wethouder van de gemeente Heerenveen een brief (zie 
bijlage 1) gestuurd aan de bestuurders van de Friese Ziekenhuizen en de zorgverzekeraars. De 
wethouders hebben laten weten dat zij ziekenhuiszorg zien als onderdeel van de brede 
transformatie van het gezondheidslandschap. Deze volgordelijkheid is belangrijk en het FrIZA-proces 
is nog niet zover dat er onomkeerbare beslissingen kunnen worden genomen over het sluiten en/of 
verplaatsen van een ziekenhuis. Bij het maken van majeure keuzes als in het ziekenhuislandschap is 
in het onderzoek en de onderbouwing een juiste balans tussen medische, financiële en 
maatschappelijke impact nodig, daarom willen de gemeenten aan tafel bij het thema 
Toekomstbestendig MSZ (Medisch Specialistische Zorg) in het kader van regioplan IZA (integraal 
zorgakkoord). Tot nu toe is nog geen reactie ontvangen op deze brief.  
 
Aanpassing regioplan  
Eind december 2023 is het regioplan FrIZA gepubliceerd. In het regioplan stellen de regionale 
partijen betrokken bij de zorg in Friesland vast wat de belangrijkste prioritaire opgaven zijn op 
basis van de in het IZA genoemde uitgangspunten. Daarnaast staan er afspraken in hoe deze opgaven 
worden opgepakt. Er is gekozen voor een selectie van vier prioritaire opgaven: kansrijk opgroeien & 
gezond leven, gezond ouder worden, mentale gezondheid & veerkracht en toekomstbestendige 
medisch specialistische zorg (MSZ). In het concept-document stond geformuleerd bij de pijler MSZ 
dat de regio van 4 naar 3 ziekenhuizen gaat. Wethouder Poelman heeft samen met de wethouder 
van Heerenveen aangegeven niet akkoord te gaan met deze formulering. In aansluiting op 
bovenstaande brief hebben de wethouders wederom aangegeven dat ziekenhuiszorg als onderdeel 
van de brede transformatie moet worden gezien, zoals beschreven in FrIZA. De volgordelijkheid bij 
het maken van (onomkeerbare) besluiten is belangrijk. De passage dat de regio van 4 naar 3 
ziekenhuizen gaat is daarop verwijderd uit het regioplan. U vindt het regioplan van Friesland en 

andere regio’s via de volgende link: Regiobeelden (dejuistezorgopdejuisteplek.nl) 
 
Traject toegankelijkheid acute zorg 
In de landelijke Beleidsagenda toekomstbestendige acute zorg en het Integraal is afgesproken dat er 
een alternatief komt voor de nu geldende 45-minutennorm. De 45-minutennorm is een 
bereikbaarheidsnorm voor SEH’s en acute verloskunde en speelt een rol bij eventuele sluiting van 

https://www.dejuistezorgopdejuisteplek.nl/regio/regiobeelden-/#friesland


 

 

het aanbod van acute zorg van ziekenhuizen. De acute zorg is een controversieel verklaard 
onderwerp. 
Brief aan minister Kuipers over de regiobijeenkomst Acute Zorg  
Vanuit het ministerie van VWS werd op 21 november 2023 in Sneek een regiobijeenkomst over de 
toegankelijkheid van de acute zorg in Nederland georganiseerd voor inwoners van de provincie 
Fryslân. Het college heeft in een brief (zie bijlage 2) aan minister Kuipers de zorg uitgesproken dat 
onderlinge afstemming met de Friese uitvoering van het Integraal Zorgakkoord (FrIZA) ontbreekt, 
waardoor in gang gezette ontwikkelingen door elkaar en naast elkaar gaan lopen. Bovendien is de 
acute zorg een controversieel verklaard onderwerp. De timing van de bijeenkomst is hierdoor 
ongepast.  
 
Brief van directeur-generaal Curatieve Zorg ministerie VWS   
Als reactie op de brief van het college heeft mevrouw Goezinne, Directeur Generaal Curatieve zorg 
een brief (zie bijlage 3) gestuurd waarin zij informatie geeft over de achtergrond van deze 
bijeenkomst en het proces dat VWS aan het doorlopen is. Naast de bijeenkomsten voor inwoners 
worden tevens bijeenkomsten voor gemeenten gehouden. In de reactie wordt verder aangegeven 
dat hoewel het traject rondom de vervanging van de 45-minutennorm controversieel is verklaard 
door de Tweede Kamer, VWS het lopende ambtelijke traject voortzet, zodat het te zijner tijd 
gebruikt kan worden bij de voorbereidingen van een volgend kabinet. 
 
Als een onderwerp controversieel wordt verklaard komt het niet op de Kameragenda totdat er een 
nieuw kabinet is aangetreden. Wij vinden het ongepast dat VWS ambtelijk doorgaat met een traject 
rondom een controversieel verklaard onderwerp en het voorbereiden van eventuele politieke 
besluiten door een nieuw te vormen kabinet. Wethouder Poelman zal op 24 januari 2024 aanwezig 
zijn bij het gesprek met de Directeur Generaal van VWS met gemeenten en zal daar onze zorgen en 
wensen ten aanzien van de acute (ziekenhuis)zorg kenbaar maken. 
 
Petitie overeind houden kwalitatief goede ziekenhuizen 
Op 12 december 2023 heeft wethouder Marianne Poelman een petitie (zie bijlage 4) aan de nieuwe 
Tweede Kamer aangeboden om aandacht te vragen voor regionale ziekenhuizen. Dit deed ze samen 
met andere gemeenten met een regionaal ziekenhuis zoals Heerlen, Zoetermeer en Zutphen. De 
zorg in regionale ziekenhuizen staat onder druk. Belangrijke afdelingen of zelfs hele ziekenhuizen 
worden gesloten, misschien ook in Friesland. Fleur Agema (PVV) nam de petitie namens de 
Kamerleden in ontvangst en vraagt de minister om een reactie. Zodra wij de reactie van de minister 
hebben ontvangen zullen we die met u delen.  
 
Samenwerking college en raad omtrent toekomst ziekenhuis 
Naar aanleiding van de informerende bijeenkomst over de toekomst van ziekenhuis hebben de 
burgemeester en de fractievoorzitters afgesproken om samen te werken rondom het ziekenhuis.  
 
Bijlage(n) 

1. Brief dd 23 november 2023 aan bestuurders Friese Ziekenhuizen en zorgverzekeraars over de 
toekomst van zorg in Fryslân 

2. Brief dd 20 november 2023 aan minister Kuipers over de regiobijeenkomst Acute Zorg  
3. Brief dd 13 december 2023 van directeur-generaal Curatieve Zorg ministerie VWS als reactie 

op brief onder 2.  
4. Petitie dd 12 december 2023 over overeind houden kwalitatief goede ziekenhuizen 
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